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2020  YILI TEMMUZ AYI FAALİYET RAPORU 
 

PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
Odamızca Yürütülen Projeler 
 
Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri  

 
26. Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri için altyapı hazırlıkları yapılarak online etkinlik alternatifleri 
araştırılmıştır. Mekan araştırması ve ziyaretleri yapılmıştır. 

 
Sanayiye Uzman Projesi  
 
08 Temmuz 2020 tarihinde “Sanayiye Uzman Projesi” kapsamında videokonferans toplantısı 
yapılmıştır. Toplantıda proje kapsamında kullanılacak web sitesi  ve proje tanıtımı üzerinde 
görüşülmüştür. 
 
Oda Görüşleri  
 

 03 Temmuz 2020 tarihinde; “Kocaeli’nin Vergilerden Aldığı Pay, Gümrük Vergileri, Yerli Malı 
Tebliği, Kamu Alacakları, Kronik Hastalar, Limanlarda Tavan ve Taban Ücret Belirlenmesi, GEKAP 
Yönetmeliği, Yetkili Satıcılarının Bünyelerindeki Test Sürüş Otomobilleri” konularındaki Oda 
görüşümüz  T.C. Sanayi Bakanı  Mustafa Varank’a iletilmiştir. 
 

 24 Temmuz 2020 tarihinde “Geri Kazanım Katılım Payı Yönetmeliği (GEKAP) ve AB’deki Benzer 
Uygulamalar” konusundaki raporumuz TOBB Yönetim Kurulu’na  sunulmuştur.  
 
Odamızca Hazırlanan Raporlar 
 

 13 Temmuz tarihinde İstanbul Sanayi Odası tarafından açıklanan,  “Türkiye’nin 500 Büyük 
Sanayi Kuruluşu Raporu 2019” yılı sonuçlarına göre, Kocaeli firmaları tespit edilmiştir. 
Buna göre 79 Kocaeli firmasının sıralamaya girdiği belirlenmiştir. Bu kapsamda, basın 
bülteni hazırlanmıştır.  
 

 Sanayi kuruluşlarının mecvut durumunu belirleme anket sonuçları raporlanmıştır. 
 

 Ekonomi ve gündeme ilişkin konu özetleri hazırlanarak Başkanlığa bilgi verilmiştir.  
 

 Türkiye ve dünyada doğalgaz fiyatları hakkında rapor hazırlanmıştır. 
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
Odamızca Düzenlenen Eğitimler  
 
Mekan bağımsız çalışmak için dijital çözümler… 
 
Odamız ve Bimser işbirliği ile 28 Temmuz Salı günü “Mekan bağımsız çalışmak için dijital 
çözümler” konulu bir webinar düzenlenmiştir. Bimser Ürün Yöneticisi Fatma Nur Özen’in 
konuşmacı olduğu toplantıda; Elektronik İmza ve Mobil İmza uygulamaları, Kayıtlı Elektronik Posta 
Yönetimi (KEP) ve Doküman ve Belge Yönetimi konuları paylaşılmıştır.  
 
AB Bilgi Merkezi Etkinlikleri  
 
"COVID-19 Sonrası AB’nin Sanayi ve Ticaret Stratejisinde Değişim ve Türkiye’ye Etkileri" 
 

Türkiye-AB İş Diyaloğu Projesi (TEBD) 
kapsamında Kocaeli Sanayi Odasın 
koordinasyonunda 14 Temmuz 2020 Salı 
gününde "COVID-19 Sonrası AB’nin Sanayi ve 
Ticaret Stratejisinde Değişim ve Türkiye’ye 
Etkileri" hakkında toplantı KSO Meclis Başkanı 
Hasan Tahsin TUĞRUL’un moderatörlüğünde,  
AB Türkiye Delegasyonu Başkanı Büyükelçi 
Christian BERGER ve KSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayhan ZEYTİNOĞLU’nun katılımı ile 
gerçekleşecekti. 
 

 

İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

 
Pandemi nedeniyle Yönetim Kurulu Başkanı ve Odamız personelinin katılmış olduğu toplantıların 
çoğunluğu video konferans ile yapılmıştır. 
 
Temmuz   ayında Yönetim Kurulu Başkanının katılmış olduğu toplantılar;  
 

 1 Temmuz 2020, ABİGEM Genel Kurul Toplantısı, 

 3 Temmuz 2020, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu yönetiminde Sanayi ve Teknoloji  
Başkanı Mustafa Varank ile 365 Oda/Borsa Başkanları istişare toplantısı, 

 07 Temmuz 2020, KOSBAŞ Yönetim Kurulu toplantısı, 

 10 Temmuz 2020 Bilişim Vadisi Yönetim Kurulu toplantısı, 

 13 Temmuz 2020 İKV Yönetim Kurulu ve Genel Kurul toplantısı, 

 14 Temmuz 2020, AB Türkiye Delegasyon Başkanı ve Büyükelçi Christian Berger’in 
katılımıyla “Covid-19 sonrası AB’nin Sanayi ve Ticaret Stratejisinde Değişim ve Tükiye’ye 
Etkileri” konulu toplantı, 

 17 Temmuz 2020,  UND tarafından düzenlenen Türkiye-AB ilişkilerinin Genel ve Lojistik 
sektörüne yansımaları açısından değerlendirme toplantısı-İKV, 

 20 Temmuz 2020 MARKA Yönetim Kurulu toplantısı, 

 21 Temmuz 2020, Pandemi İl Koordaninasyon toplantısı, 
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İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

 

Temmuz   ayında Yönetim Kurulu Başkanının katılmış olduğu toplantılar;  
 

 21 Temmuz 2020, TOBB Otomotiv Sektör Meclis toplantısı, 

 23 Temmuz 2020 TOBB Kimya Sektör Meclis toplantısı, 

 27 Temmuz 2020 TOBB Serbest Bölgeler Meclis toplantısı, 

 28 Temmuz 2020 Kocaeli Valisi Seddar Yavuz’un Bizimiköy Engelliler ÜretimMerkezi’ni 
ziyareti ve Müteşebbis Heyet Toplantısı, 

 29 Temmuz 2020 Kocaeli Üniversitesi Kariyer Geliştirme Uygulama ve Araştırma Merkezi 
Kariyer Söyleşileri Etkinliği, 

 
Temmuz ayında Oda Persolenin katılmış olduğu toplantılar;  
 

 1 Temmuz 2020 tarihinde, ABİGEM Genel Kurul toplantısına Odamız Genel Sekreteri 
katıldı. 
 

 9 Temmuz 2020 tarihinde, Ankara’da gerçekleştirilen TÜRKAK Yönetim Kurulu toplantısına 
Odamız Genel Sekreteri katıldı. 
 

 09 Temmuz 2020 tarihinde TOBB ve Çevre ve Şehircilik Bakanlığı tarafından ortak 
düzenlenen “Geri Kazanım Katılım Payı Yönetmeliği” ile ilgili webinara Odamız İş 
Geliştirme Sorumlusu katıldı.   
 

 14 Temmuz 2020 tarihinde, "COVID-19 Sonrası AB’nin Sanayi ve Ticaret Stratejisinde 
Değişim ve Türkiye’ye Etkileri" toplantısına Odamız Genel Sekreteri katıldı.  
 

 14 Temmuz 2020 tarihinde TOBB Otomotiv Tedarik Sanayi Meclisi Toplantısı’na Odamız İş 
Geliştirme Sorumlusu katıldı.  
 

 23 Temmuz 2020 tarihinde TOBB Kimya Meclisi Toplantısı’na Odamız İş Geliştirme 
Sorumlusu katıldı.   
 

 27 Temmuz 2020 tarihinde TOBB Serbest Bölgeler Meclisi Toplantısı’na Odamız İş 
Geliştirme Sorumlusu katıldı.  
 

 28 Temmuz 2020 tarihinde, Bizimköy Müteşebbis Heyet toplantısına Odamız Genel 
Sekreteri katıldı.  
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 
Kocaeli Sanayi Odası Temmuz ayı meclis toplantısı T.C. Kocaeli Valisi Seddar Yavuz’un katılımı 
ile online gerkçekleşti…. 

 
Kocaeli Sanayi Odası Temmuz ayı Meclis 
toplantısı 22 Temmuz 2020 tarihinde online 
olarak, KSO Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul 
Başkanlığında gerçekleştirildi. Meclis toplantısına 
konuk konuşmacı olarak T.C. Kocaeli Valisi Sayın 
Seddar Yavuz katıldı. 
 
Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu’nun , Kocaeli ve Sanayisi hakkında kısa 
bir bilgilendirmesi sonrası söz alan Vali Seddar 

Yavuz “Bilim,sanayi ,teknoloji üssü Kocaeli’de görev almak benim için gurur vericidir.Kocaeli 
Türkiye’nin yüzakıdır. Türkiye’nin 2023 hedeflerine ulaşmada en önemli potansiyeli 
oluşturmaktadır” dedi. 
 
Dünya’da ülkelerin yarıştığını vurgulayan Vali Yavuz, “ Ülkelerde de şehirler bir yarışma içersinde 
bulunuyor, bu nedenle siz sanayicilere her türlü desteği vermede kararlıyız. Katkı için 7/24 
hizmetindeyiz. Sanayi kuruluşlarının, üretimlerini gerçekleştirdikleri illerde vergilerini ödemeleri 
gerekir.Bunun için çalışma içersinde olacağız.” dedi. 
 
Konuşmasının sonunda Pandemi konusuna değinen Vali Yavuz, “ Pandemi de 2’nci dalga 
tehlikesini yaşamamak ve Sanayi kuruluşlarımızın üretimlerini kesintisiz sürdürmeleri için gerekli 
tedbirler alınmaktadır” dedi. 
 

Aylık faaliyet raporunun görüşülmesi 
maddesinde Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, konuşmasına ekonomiyi 
değerlendirerek başladı. (Haziran ayı 
ihracat/ithalat rakamları, mayıs ayı yıllık ve 
aylık cari açık rakamları, haziran ayı reel 
efektif döviz kuru, haziran ayı enflasyon 
verileri, İlimizin temmuz ayı kapasite 
rakamları, mayıs ayı yıllık sanayi üretimi 
rakamları, nisan ayı İşsizlik rakamları,haziran 
ayı bütçe rakamları)  

 
Konuşmasının devamında; “Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi Kuruluşu” anketi ile 500 listesine giren 
Kocaeli firmaları hakkında, Mini İstihdam Paketi hakkında, 2021-27 Bütçe ve Kurtarma Paketi 
hakkında ve konuşmasının sonunda geçtiğimiz ay video konferans ile yapılan toplantılar ve 
görüşülen konular hakkında bilgi verdi. 
 
Teklif ve temenniler maddesinde Yönetim Kurulu Başkanı ve meclis üyeleri bilgi, görüş ve 
sorularını dile getirdi.  
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 
4. Meslek Komitesi (İşlenmiş Tarım Ürünleri ve Unlu Mamüller Sanayi Grubu)  
 

 Bayram öncesi satışlar hakkında görüşülerek meyve ve sebze satışlarında bayram 
öncesinde durgunluk olduğu normalde satılanın 3 katı kadar ürün satılması gerektiğini 
fakat bunun bu bayram mümkün olmadığı dile getirildi. 

 İşten çıkış yasaklarının uzatılması hakkında görüşüldü. Bu dönemde iş sözleşmesinin ikale 
yolu ile sona erdirilmesinin bile mümkün olmadığı belirtildi. Emekliliği gelmiş ayrılmak 
isteyenlerin yasaktan dolayı emekli edemedikleri ifade edildi. İşçi ve işverenin arasında 
karşılıklı anlaşma varsa işten çıkışların mümkün olması gerektiği yönünde görüş bildirildi. 

 Eylül ayında beklenen ikinci salgın dalgasının sanayiye etkileri hakkında görüşüldü. İlimizde 
pandemi nedeniyle geçmiş aylarda ilçeler arasında farklı uygulamaların olduğu bu 
durumun da firmaları zor durumda bıraktığı dile getirildi. İlçe Kaymakamlıklarının 
uygulamalarının farklı olduğundan yola çıkılarak standart bir uygulamanın olması için öneri 
verildi.  
 

9. 10. Meslek Komiteleri  (Boya ve Sanayi Gazları S.Grubu / Temel Kimyasal Ürünler S.Grubu)  
 

 Koronavirüs konusunda iş yerlerinde yaşanan güncel sorunlar hakkında görüşüldü. 

 AB uyum sürecinde çıkartılan mevzuatlar ve bu mevzuatlara uyum konusunda 
sanayicilerin yaşadığı sorunlar hakkında görüşüldü. 

 CLP 
 REACH 
 KKDİK 
 GEKAP 
 KDU eğitimleri ve sanayicilerin bu anlamda hazırlıkları 

 11. Kalkınma Planında yer alan SEVESO ve KKDIK uygulamaları için “Teşvik ve Destek 
konusunda” yapılacak çalışmalar hakkında görüşüldü. 

 Yatırım Teşvik Sistemi hakkında görüşüldü. 

 Kocaeli Sanayi Odası 3. Proses Emniyeti Sempozyumu konusunda bilgi paylaşımı yapıldı. 
 

11. Meslek Komitesi  (Tıbbi ve Zirai Kimyasal Ürünler Sanayi Grubu)  
 
KSO 11. Meslek Komitesi tarafından, “Covid-19 Sürecinde İlaç – Kimya Sektörü İstişare Toplantısı” 
gerçekleştirildi. Salgın sürecinin sektörel etkisinin değerlendirildiği toplantıya, Covid-19 
tedavisinde kullanılmak üzere yerli ve milli olarak üretilen Favipiravir isimli ilacın üretim ekibinde 
yer alan, Odamız 11. Grup Üyesi Atabay Kimya San. Tic. A.Ş Yönetim Kurulu Üyesi Doğan Taşkent 
deneyimlerini paylaşmak üzere konuk konuşmacı olarak katıldı. 
 
*Covid-19’un etkileri sektörel olarak değerlendirildi.  
*İlaç, kimya ve özel hastanelerdepandemi boyunca yaşanan süreç komite temsilcileri tarafından 
ele alındı. 
*Mevcut durum ve normalleşme süreciyle ilgili deneyimlerini paylaştılar. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 
* İnteraktif bir şekilde gerçekleşen toplantı, Atabay Kimya San. ve Tic. A.Ş  Yönetim Kurulu Üyesi  
Doğan Taşkent’in  
yerli ve milli olarak üretilen Favipiravir isimli ilacın üretim süreci hakkında bilgilendirmeleriyle 
devam etti. 
 
Konuk Konuşmacı - Atabay Kimya Yönetim Kurulu Üyesi Doğan Taşkent 
*40 yıldır ilaç ham maddesi üretiyoruz. Bunların ihracatını da yapıyoruz.  
*Yaklaşımımız, ilaç hammaddelerini kendimiz üretebilir miyiz? 
Hammadde konusunda dışa bağımlı olma sebebimiz ekonomik. Çin tonlarca üretip tüm dünyaya 
satabiliyor.  
Küçük üretince yatırımı karşılamıyor.  
İlaç fiyatları devlet tarafından belirleniyor ve en ucuz ilaç Türkiye’de. 
10 yıllık plan yapıp yatırım yapmak çok güç. Her an her şey değişebiliyor. 
80’li yıllarda Türkiye daha fazla üretiyordu.  
 
11.Meslek Komitesi Başkanı Tuğba Koç 
Hammadde üretilmesi için, ara madde üretilmeli Türkiye’de.  
Ayrıca, Türkiye’de hammadde üretimi için database yok.(En fazla kullanılan hammadde, en pahalı 
hangi hammadde gibi.) 
Çin, Hindistan, Japonya, ABD bu verileri özel sektör ile paylaşıyor.  
 
Atabay Kimya San. ve Tic. A.Ş. 
Antiviraller üzerine çalışıyor. 
Covid-19 virüsü ortaya çıkınca buna karşı etkili olabilecek beş ilaç üzerine yoğunlaşıldı. 
Endüstriyel hammadde sentezi altyapısı ve bitmiş ürün üretim altyapısı sayesinde çok hızlı 
çalışıldı. 
T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, Sağlık Bakanlığı, TÜBİTAK, İstanbul Medipol Üniversitesi ve 
Atabay İlaç iş birliğiyle Favipiravir isimli ilacın yerli sentezi üretildi. 
 
Ruhsat Başvurusunda bulundukları ilaçlar:  
Oseltamivir İV, Favipiravir, Umifenovir, Hidroksiklorokin, Camostad Mesylate. 
 
Sentezledikleri hammaddeler: 
 Oseltamivir, Favipiravir, Hidroksiklorokin, Remdesivir(ArGe amaçlı) 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 
13. Meslek Komitesi  (Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu)  
 

 Pandemi sürecinde, sektörün yaşadığı sorunlar görüşülmüş ve komite üyeleri arasında 
karşılıklı fikir alışverişinde bulunulmuştur. 

 
18. Meslek Komitesi  (Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu)  
 

 Bir sonraki toplantıya İşkur Kocaeli Şubesinden yetkililerin davet edilerek, İstihdam 
Teşvikleri hakkında bilgi alınmasına, 

 Eximbank Kredileri hakkında bilgi almak üzere Eximbank Gebze Şube Md. Sn. Zekeriya 
Karadayı’nın davet edilmesine karar verildi. 
 

20. Meslek Komitesi  (Elektrik Aletleri Elektronik ve Bilgi Teknolojileri Sanayi Grubu)  
 

 Tuğrul Tekbulut’un firmasının ürettiği Berqnet firewall cihazının ilk ihracatından dolayı 
tebrik ettik. Cihazın 8 yıllık bir çalışmanın sonucu iç ve dış piyasada kendisini kanıtladığı 
bilgisi verildi.  
 

 Sacit Ertuğ; Avrupa ve Amerika’da kapanan ve küçülen dünya çapındaki firmaların listesini 
paylaştı. Bunun üzerine güncel ekonomik değerlendirmeler yapıldı. Tuğrul Tekbulut; Batı 
üretimden vazgeçmenin bedelini ödemektedir. Sanayi ülkeler için çok kritik bir konu. 
Avrupa basit üretim yerine hizmet sektörüne kaydı. Şimdi basit üretime dönemiyorlar. 
Küresel çaptaki sorunları milli sınırlar içinde çözemeyiz. Küresel salgına sebep olan sıra dışı 
hayvan yemenin bütün dünyada yasaklanması gerekir. Böyle giderse yeni salgınlarla 
karşılaşabiliriz. Sacit Ertuğ; 2008 yılında Amerika’da küresel pandemi 10 yıl içinde 
meydana gelecek, bu konu hakkında acil eylem planlarının hazırlanması gereklidir kararı 
alınmış. Almanya hariç kimse bu konuyu ciddi bir kararlılıkla takip etmemiş. Bu konuyu iş 
adamlarımızın ve sanayicilerimizin atlamış olması çok büyük bir hata. Dünyadaki bu ve 
benzeri toplantıların sonuçlarını oda olarak izlemeli, üyelerimize duyurarak eylem 
planlarını hazırlamalıyız.  
 

 Sedat Ertuğ; salgın iş yaşantımızı ve alışkanlıklarımızı değiştirdi. Toplantılarımızı sanal 
ortamda yapıyoruz, toplanmak için seyahat etmek zorunda kalmıyoruz, kaynak 
tüketimimiz azaldı. Salgının sonuçları olarak çevreye verdiğimiz zarar azaldı, hava kalitemiz 
bile arttı. Dünyaya ne çok zarar veriyormuşuz. Dijitalleşmeye geçtikçe çevreye verdiğimiz 
zarar azalacaktır. Çevrenin korunması açısından dijital dönüşüm çok önemli. Salgın 
döneminde yazılım ve teknolojiden faydalanmanın kaynak tüketimini azalttığını bir kez 
daha gördük.  
 

 Tuğrul Tekbulut; Microsoft kurucusu Bill Gates hakkında ve onun yaptığı çalışmalar 
hakkında komite üyelerini bilgilendirdi. Bill Gates’in “daha iyi hayatlar için sanayi kuralım” 
sözünden yola çıkarak yaptığı çalışmalardan bahsetti. Bu felsefeye göre dünyanın 
petrolden vazgeçmesi gerekiyor. Nükleer enerji konusunda yeni teknolojiler çıktı. En temiz 
enerji ihtiyacının nükleer santrallerden karşılanması çevreyi yok olmaktan kurtaracak 
ancak petrol lobisinin baskısıyla nükleer enerji konusu sürekli geciktirilmektedir.  



2020 Yılı Temmuz  Ayı Servis Faaliyetleri 8 

ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 

 

 Ülkemizde HES projeleri var ancak hem çevreye verdikleri zarar hem de süre açısından 
nükleerin gerisinde kalmaktadır. Sedat Babalık; Karadenizde HES projelerinin doğaya 
verdiği zararları bizzat gördüm. Eski halini bildiğim yerler bugün HES sebebiyle oldukça 
değişime uğramış. Muhtemelen bir daha eski haline dönemeyecek. Nükleer enerji 
konusunda Tuğrul beye katılıyorum. Nükleer doğayı bozmaz, su ve bitkinin doğallığının 
korunmasına sebep olur. Bir taraftan da kömür üretimimiz artmış ancak doğaya çok zarar 
vermekte.  
 

 Tuğrul Tekbulut; Teknolojik gelişmeler yakında birçok şeyi kökten değiştirecek. Elon Musk 
projeleri buna örnektir. Yeraltı otomobil ve tren tünel projeleri sayesinde trenler uçak 
hızına erişebilecekler. Hem bu sayede bir çok sektöre iş imkanı çıkacak ve istihdam 
sağlayacaktır.  
 

 Sedat Babalık; Bilişim vadisi hakkında konuşmak istiyorum. Şimdiki bilişim vadisi sınırları 
çok dar kapsamda bırakıldı. Halbuki bu vadinin sınırları Düzce – Yalova arasında olmalıydı. 
Böylece Sapanca ve Maşukiye’nin doğal ortamları içinde çalışan tasarım ve bilişimciler 
daha verimli olurlar. Öte taraftan yeşil alanlara, doğanın hassas yerlerine fabrikalar 
kuruluyor. Bunlara izin verilmemeli. Sacit bey; Bilişim vadisinin başarılı olması için 
gençliğin ilgisini çekecek şeylerin olması lazım. Mevcut vadinin bu gidişle başarılı olması 
zor görünüyor. Çok ciddi önlemlerin ve geliştirmenin olması lazım. 
 

 Tuğrul Tekbulut; şirketinin halka açılma sürecini anlattı ve bu konudaki tecrübelerini 
paylaştı. Sürdürülebilirlik endeksi konusunda yorumlarda bulundu. Konuya örnek olarak 
Romanya’da bulunan bir şirketlerinin Alman müşterisi olan başka bir şirket ile olan ticari 
ilişkisinde Almanlar tarafından sürdürülebilir endeks raporu istenmiş. Bu raporun bir puanı 
olduğunu ve şirketi olumlu etkilediğini belirtti. Ayrıca 2008 Amerikan morgage krizinin 
nedenleri ve sonuçları ve o krizin bu günleri nasıl etkilediğini anlattı.  
 

 Sedat Babalık; Türkiye’nin uluslararası politikalarının arkasında ülkenin sanayi gücü var. Bu 
politikalarla birlikte savunma sanayimizin gelişmesi, savaş sanayine yönelik üretimlerimiz 
elimizi güçlendirmektedir. Zaman zaman süper güçlere karşı mücadele veriyoruz ama 
devletin bu politikaları arkasında sonuna kadar destekliyoruz.  
 

 Sacit Ertuğ; Türkiye’den geçtiğimiz sene göç edenlerin sayısı 420.000 kişi civarında. Bunun 
132.000 kişisi ise kalifiye Türk insanı. Geçmişte bu ülkenin başarısını izlemek ve öğrenmek 
isteyen Güney Kore uyguladığı program ve devlet destekleri ile dünya sıralamasında bizim 
çok önümüze geçti. Bizdeki beyin göçü devam ettiği müddetçe eski tempomuzu 
yakalamak imkânsız görünmektedir. Özellikle gençlerle yapılan araştırmalarda bu göçün 
nedenlerin başında adalete olan güvensizlik ve düşük gelir seviyesi gelmektedir. Bizim 
geride kalmamızın en başındaki sebep ise hukuk sistemimizdir. Öncelikle bu sistemin 
düzeltilmesi gerekir. Alman hukuk sistemi örnek alınabilir. Çok iyi bir hukuk sistemleri var. 
 

 Önümüzdeki toplantı gündemine çoklu imalat nacesi konusunun alınmasına karar verildi 
ve toplantı sona erdi. 
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Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 

 
21. Meslek Komitesi  (Elektrikli Teçhizat Ürünleri Sanayi Grubu)  
 

 Mücbir sebep konusunda geçen toplantıdan bu yana olan değişiklikleri Ahmet Bayraktar 
bey değerlendirdi; Mücbir sebep kapsamına alınmayan elektrik ve elektronik sektörü için 
Gelir İdaresi tarafından bir çalışma yapılmış. Yapılan bu çalışmaya göre; vergi dairelerin 
firmaları mücbir sebep kapsamına alırken üretimlerinin %50 ve üzerindeki durumuna göre 
nace kapsamına alınmasını ve mücbir sebebe dahil edilmesi yönünde bir görüş bildirilmesi 
istenmiştir. Ancak Kocaeli Vergi Dairesi bu konuda olumlu dönüş yapmadı. Bu işlemin 
kesin çözümünün nace koduyla çözülmesi elzem hale gelmiştir. Nace konusunu da TOBB 
çözmelidir. Aydınlatmaya yönelik üretimimiz kapsama girdi ancak otomotiv elektroniği 
sektörüne yönelik yaptığımız üretim kabul edilmedi. Gelir idaresi böyle bir karar almışken 
bu fırsatı iyi değerlendirmeliyiz, odaların buna aracılık etmesi gerekir. Buna ilaveten vergi 
dairelerindeki nace kodlarımızın düzeltilmesi gerekir. Bugün halledilmediği takdirde 
gelecekte olacak uygulamalarda aynı sıkıntıyı çekmeye devam edeceğiz. Hükümet yeni 
teknolojileri desteklemektedir, teşvikler vermektedir. Yeni teknoloji derken otomotive ve 
elektronik sektörü en başta gelen sektörlerdir. Cumhurbaşkanlığıyla, yatırım ajansıyla 
sektörel görüşmeler yapmaktayız. Stratejik önem arz eden görüşmelerde sektörel 
değişimde elektroniğin yeri, hangi konularda ne tür ilerlemeler kaydedilmektedir gibi 
konularda istişareler yapmaktayız ancak diğer taraftan da gelir idaresi ve vergi dairesi bizi 
kapsam dışı bırakıyor. Maliye ile hükümetin bakış açıları farklı, Yine gümrük tarifesine göre 
maliyenin bizi tanımladığı alan telekomünikasyon grubudur. Halbuki telekomünikasyon ile 
alakamız yoktur. Baştan tanımlama hatalı olunca sonrasında bu hale geliyoruz. 
 

 Bir önceki toplantıda bahsi geçen 17. Maddenin 2. Fırkasına istinaden alınan YK kararında 
içerisinde TOBB, Bilişim Vadisinin de olduğu bir çalışma grubu kurulması kararı alınmıştır. 
Bu karara istinaden komite üyesi Ahmet Bayraktar bey görüşlerini açıkladı; Çalışma grubu 
kurulmasından önce stratejik bir araştırma yapılmalıdır. Bu konuda kim ne üretebilir, hangi 
alanlarda rekabete girilmelidir? Öncelikle bunların bilinmesi gerekir. Konuyu şu şekilde 
değerlendirmek daha doğru olacaktır; elektronik ve yazılım sektörleri yakın gelecekte 
büyük bir önem arz ediyor. Bu konunun stratejik olarak ele alınması gerekiyor. Öncelikle 
üretim yapılacak alanların araştırılıp belirlenmesi ve devletin desteğinin arkaya alınması 
gerekiyor. Öncelikle Odanın ve sektör temsilcilerinin içinde olduğu bir grubun süzgecinden 
geçirilmesi gerekiyor. Bilişim vadisi ve diğer kurumların daha sonra gruba dahil edilmesi 
gerekiyor. 
 

 İsmail Araç tarafından gümrüklerle ilgili değerlendirme yapıldı; İthalat gümrüklerinde 
getirilen ek vergiler bizler için büyük sıkıntıya sebep olmuştur. Sadece vergiler değil 
bununla birlikte bürokratik gecikmeler ve personelden kaynaklanan sıkıntıları da katınca iş 
dayanılmaz bir hale gelmektedir. Corona salgınından sonra yeni bir döneme girdik. 
Gümrüklerde yapılan iyileştirmeler salgından sonra eski yıllara döndü. Üretimimiz olumsuz 
etkilenmektedir. 
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Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 
 
23. Meslek Komitesi  (Genel Amaçlı Makine İmalatı Sanayi Grubu)  
 

 Sanayiye Uzman Projesi web sitesi için bir önceki toplantıda alınan kararlara göre 
düzenleme ve sadeleştirme işlemleri ve diğer çalışmalar hakkında bilgi aktarıldı. 
(www.sanayiyeuzman.com)Sanayiye Uzman Projesi web sitesi üzerinden yapılacak 
başvurularda Global Piyasa tarafından oluşturulan portala düşmeden önce bilgi metni 
hazırlanıp web sitesine eklenmesine karar verildi. 
 

 Web sitesine uzman girişlerinin arttırılması için Komite Üyelerinden destek istenmesi 
konusunda fikir birliğine varıldı.   
 

 Projenin duyurulması için standart bir duyuru metni hazırlanıp Komite Üyeleriyle 
paylaşılması için görüş bildirildi. 
 

27.Meslek Komitesi (Makine Kurulum Hurda Atık Bertarafı ve Enerji Sanayi Grubu) 
 

 Pandemi sürecinde denetimlerin gevşemesi nedeni ile yasa dışı çalışan firmalarda bir 
rahatlama olduğu belirtildi. Bu sebeple haksız rekabet oluşuyor.  
 

 Komite üyesi Atisan tarafından Başiskele Belediyesi ile yapılan Sıfır Atık Projesi konusunda 
bilgi aktarıldı. Pandemi sürecinde tek kullanımlık ambalaj ve malzemelerin kullanılması 
nedeni ile “Sıfır Atık Projesi” hedeflerinin bir müddet askıya alındığı bilgisi verildi. 
 
 

 Gölcük İŞKUR Müdürlüğü ile Kısa Çalışma Ödeneği sürecinde sıkıntılar yaşandığı bilgisi 
verildi. Bu süreçte başvuru evrakları düzgün incelenmediği için bazı çalışanlara hem 
İŞKUR’dan hem de firmadan ödeme yapılmış. Bu sebeple bazı firmalara geri ödeme cezası 
verildiği bilgisi paylaşıldı. 

 
30. Meslek Komitesi  (Özel Amaçlı Makine İmalatı Sanayi Grubu)  

 

 İş Mahkemelerinde görülmekte olan davalara ilişkin aylık ücret tespitleri yapıldı. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.sanayiyeuzman.com/
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Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 

 
 
 
 
 
İcra Kurulu Toplantısı 22.07.2020 
 
 
 
 
 
 
 

Kocaeli Genç Girişimciler Kurulu 
 

 
 
 
İcra Kurulu Toplantısı 21.07.2020 
 
 
 
 
 

 
İhtisas Komisyonları 
 
Dijital Dönüşüm Komisyonu  
 
21 Temmuz 2020 tarihinde toplanan Sanayi ve Dijital Dönüşüm Komisyonu toplantısında,  
sektörel ve güncel konularda genel bir değerlendirme ve bilgi paylaşımı yapılmıştır.  
 
OSB Komisyonu  
 
2 Temmuz 2020 tarihinde gerçekleştirilen OSB Komisyonu toplantısında;  

 Kömürcüler OSB Başkanı İlhan Karaköse komisyon toplantısına davet edildi. İlhan 
Karaköse Kömürcüler  OSB’nin yaşadığı sıkıntılar ve mülkiyet hakları hakkında verilen 
mücadele konusunda bilgi ve görüşlerini paylaştı. Toplantıda   ileriye yönelik planlanması 
gereken stratejik adımlar hakkında fikir istişaresinde bulunuldu. Ayhan Zeytinoğlu’nun 
konunun TOBB Başkanı Rıfat Hisarcıklıoğlu ’na sunulması konusunda yardımcı olabileceği 
ifade edildi. 
 

 Kocaeli’de faaliyet gösteren 14 OSB’nin birliğine vurgu yapılarak, OSB Komisyonu 
toplantılarına zaman zaman diğer OSB Başkanlarının da davet edilebilmesi yönünde fikir 
istişaresinde bulunuldu. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 

İhtisas Komisyonları 
 

OSB Komisyonu  
 

 OSB’lerde Yönetim Kurullarının bir çok yetkilerinin müteşebbis heyetlere veya genel 
kurullara devredildiği belirtilerek, bu kısıtın yönetimin icraatını ve hızını artırıcı bir etkisi 
olmadığı ifade edildi.  
 

 Atık ve geri kazanım firmalarının OSB’lerde yer alması fikrinin uygunsuz ve zamansız 
olduğu kanaatinde birleşildi. 
 

 Alınan duyum doğrultusunda OSB’lere kendi yaptığı binayı kiraya verebilmesinin yasal 
altyapısı geldiği ve Bakanlığın böyle bir çalışma içerisinde olduğu ifade edildi.  

 
 

ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
Haftalık Oda Gazetası  
 
Odamız programlarının  haftalık olarak yer aldığı “Oda Gazetası”  hazırlanarak,  Yönetim Kurulu 
üyeleri, tüm personel ve ilgili kişilerle paylaşılmıştır. 
 
KSO Odavizyon Dergisi  
 
Her ay çıkartılan KSO Odavizyon dergimizin 166.  sayısında gündemdeki konulara yer verilerek 
Haziran-Temmuz  ayı faaliyetlerimizden 26 adet görsel, 6 adet yazılı bilgi gönderilmiş olup, 4 adet 
üyemizin röportojı yayınlanmıştır. Ayrıca bin adet derginin dağıtımı Türkiye genelinde 
gerçekleştirilmiştir.  
 
 
Aylık Servis Faaliyetleri  
 
Odamız çalışmalarının aylık olarak yer aldığı “Aylık Servis Faaliyetleri” kitapçığı hazırlanarak Meclis 
Üyeleri, Meslek Komitesi Başkanları ile paylaşılmış olup, ayrıca Odamız web sayfasında 
yayınlanmıştır. 
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Basına Gönderilen Bültenler  
 
Odamız aktivite ve faaliyetlerini kamuoyuna duyurmak amacıyla Temmuz ayında 7  adet basın 
bülteni yerel-ulusal-görsel ve yazılı basına gönderilmiş olup, özetleri aşağıda sunulmuştur. 
 

Konusu Tarihi 

KSO Başkanı Zeytinoğlu; “Kapasite kullanım 
oranlarındaki toparlanma sevindirici” 

27.07.2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu bütçe gerçekleşmelerini 
değerlendirdi 

16.07.2020 

Türkiye’nin  500 Büyük Sanayi Kuruluşu Raporu 13.07.2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu Sanayi Üretimi ve Cari 
Denge Verilerini Değerlendirdi. 

13.07.2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu İşsizlik Oranını 
Değerlendirdi 

10.07.2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu Enflasyon Oranlarını 
Değrelendirdi. 

03.07.2020 

KSO Başkanı Zeytinoğlu Dış Ticaret Rakamlarını 
Değerlendirdi 

02.07.2020 

 
 
Temmuz Ayı Odamız Sosyal Ağlarına Haber Girişleri  
 
Temmuz ayında Odamız  facebook  sayfasına  45 adet, Odamız twitter hesabına 51 adet, 
instagram hesabına 41 adet haber girişi yapılmıştır. 
 
Odamız temmuz ayında 292 defa internet haberlerinde yer almıştır. 
 
Web Sayfası   
 
Temmuz ayında web sayfasında 22 duyuru, 13 haber girişi yapılmış olup, Web sayfamız 7.251 kez 
ziyaret edilmiştir. (Toplam Ziyaret sayısı 2006 yılından itibaren :  960.772) 
 
Basında KSO  
 
Odamız hakkında yazılı, görsel ve sosyal medyada çıkan haberler düzenli olarak takip edilmiştir ve 
Yönetim Kurulu üyelerimiz ile paylaşılmıştır. 
 
Odamız temmuz ayında 20 kez ulusal, 76 kez  yerel  olmak üzere  toplam 96 kez yazılı basında yer 
almıştır.   
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Ulusal Yazılı Basın Görünürlülük Raporu  
 

TARİH 
BASIN 
KURULUŞU 

KONU 

1.07.2020 TimReport 
KSO Başkanı Zeytinoğlu: Ülkelerin Alım Heyetlerini, 
İhracatçılarımızla Sanal Ortamda Bşrleştireceğiz 

2.07.2020 Dünya KSO Başkanı Zeytinoğlu, Haziran İmalat PMI Değerlendirmesi 

6.07.2020 Dünya İKV Başkanı Zeytinoğlu: Tarım Ürünleri İçin Önemli Fırsat 

10.07.2020 Birgün İki Ayda 362 test Pozitif Çıktı 

10.07.2020 Dünya Bağışıklık Oranı Yüzde 1,54 Çıktı 

10.07.2020 Karar Kocaeli'de 247 İşçi Virüse Yakalandı 

10.07.2020 Posta 362 İşçinin Testi Pozitif 

10.07.2020 Yeni birlik KSO: 2 Ayda 362 İşçinin Koronavirüs Testi Pozitif Çıktı 

   11.07.2020 Dokuz Sütun Saanyi tesislerinde 7 Bin 455 Kişiye Antikor Testi Yapıldı 

13.07.2020 Dokuz Sütun Alınan Tedbirler İşsizliği Geriletti 

13.07.2020 Hürses 
Kocaeli'deki Sanayi tesislerinde 7 Bin 455 Kişiye Antikor Testi 
Yapıldı 

14.07.2020 Dünya KSO Başkanı Zeytinoğlu: Kocaeli'nin 79 Firması Var 

15.07.2020 Hürses Aylık Bazda Her sektörde Toparlanma Var 

17.07.2020 Dünya Mercek Üyelerimizin Yüzde 10'u Yabancı Sermayeli 

19.07.2020 Günbyu Kocaeli'de 7455 İşçiye Antikor Testi 

23.07.2020 Günbyu Türkiye AB'deki Değişim ve Dönüşüme Kayıtsız Kalamaz 

23.07.2020 Hürses Türkiye AB'deki Bu Değişim ve Dönüşüme Kayıtsız Kalamaz 

24.07.2020 Para KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu: Ağustos'ta Üretim Eskiye Döner 

27.07.2020 Analiz Gazetesi AB ile Gümrük Birliği Sorunu Acilen Çözülmeli 

29.07.2020 Hürses Tedbirlerimizi Alarak Üretime Devam Etmek Zorundayız 
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Görsel Basın 
 
Temmuz ayında Odamız 2 kez ulusal, 1 kez yerel TV kanallarında yer almıştır. 
 

         
 
 
15 Temmuz Demokrasi Ve Millî Birlik Günü Kocaeli Sanayi Odası Görünürlükleri … 
 
15 Temmuz darbe girişiminin dördüncü yılında; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nden Odamıza 
gönderilen ve darbe teşebbüsüne karşı milletimizin gösterdiği kutsal direnişe teşekkür etmek, 15 
Temmuz Demokrasi ve Millî Birlik Günü kapsamında şehitlerimizi ve gazilerimizi rahmet ve hayırla 
yad etmek amacıyla tasarlanan afiş ve billboard çalışmalarına Kocaeli Sanayi Odası logosu entegre 
edilmiştir. 
 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ve Kocaeli Sanayi Odası logosu entegre edilmiş olan afiş 
görselleri bastırılarak Oda hizmet binamızın görünürlüğü yüksek kısımlara asılmıştır.  
Ayrıca görseller, Odamız kurumsal sosyal medya hesapları (twitter, facebook, instagram)  ve 
resmi web sayfamızdan paylaşım yapılmıştır. 
 
Afiş görselleri, eş zamanlı olarak tüm üyelerimize e-mail yoluyla gönderilmiş ve bastırıp 
işyerlerinde sergilemeleri istenmiştir.  
 
Kocaeli’de yoğun kullanılan ulaşım araçlarından, tramvaya 1 hafta boyunca sergilenmek üzere 
dijital reklam verilmiştir.  
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İÇ  HİZMETLER ÇALIŞMALARI 
 
Gelen-Giden Evrak ile Gönderilen Posta-Kargo Görünümü  
 
01-31  Temmuz 2020 tarihleri arasında Merkez, Çayırova, Dilovası ve Gebze Temsilciliklerimizin 
gelen ve giden evrak dağılımı aşağıda görüldüğü gibidir. 
 

 Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

Gelen Evrak 361 114 60 115 650 

Giden Evrak 536 117 93 196 942 

 
 

 
 
 

İÇ  HİZMETLER ÇALIŞMALARI 
 
Gelen-Giden Evrak ile Gönderilen Posta-Kargo Görünümü  
 

 Temmuz ayında 1.784  adet  faks ve 198.799 adet e-mail üye ve kurumlara gönderilmiştir. 
 

 Odanın santral  ve faks hizmeti ile tasdik işlemleri gerçekleştirilmiştir. Odamıza gelen ve 
giden e-postalar  kontrol edilerek, gereği yapılmıştır.  
 

 Temmuz ayında 41 adet kargonun, 572 adet postanın gönderimi gerçekleştirilmiştir.  
 

 

BİLGİ İŞLEM ÇALIŞMALARI 
 

 Muadil tonerden yıl içinde 17.303TL tasarruf edilerek Oda bütçesine katkıda bulunuldu. 

 Zoom üzerinden 32 adet toplantıya teknik destek verilmiştir.  

 Başkanlık sekreterine bir adet dizüstü bilgisayar alımı yapılmıştır. 

 Dilovası temsilciliğine sabit bilgisayar kurulumu yapılmıştır.  

 KVKK gereği idari ve teknik tedbirler hakkında çalışma yapıldı. 

 Tüm sistem yedekleri harici disklere çıkarılarak banka kasasına gönderilmek üzere 
hazırlandı. 

 Sunucuların güncellemeleri yapıldı. 

 YK toplantı odası ve Meclis Salonu için karma toplantı sistemi ile ilgili çalışmalar yapıldı. 

 Sızma testi ve zafiyet taramaları ile ilgili çalışmalar yapılarak siber güvenlik tarafında 
sıkılaştırma çalışmaları yapıldı. 
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ÜYE HİZMETLERİ  
 
Kayıt İşlemleri 
 
Temmuz ayında  yapılan kayıt işlemleri sonucu üye sayımız (askıda olan üyelerimiz dahil) 3112’dir.  
 
Yeni Kayıt  
 

Hukuki Statü Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

 Limited Şirket 2 - 2 5 9 

Anonim Şirket 1 2 2 4 9 
Hakiki Şahıs - - - - - 

TOPLAM 3 2 4 9 18 

 
Kayıt İşlemleri 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
Kayıt Silme  
 
Temmuz ayında; 2 adet anonim şirketin,  2 adet limited şirketin kaydı silinmiştir.  
 
Üye kayıt, istihbarat ve kayıt silme faaliyetlerinin sayısal genel görünümü aşağıdaki gibidir. 
 

İstihbaratı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Silinen 
Firma Sayısı 

Askıda Olan Firma 
Sayısı 

Toplam Aktif Üye 
Sayısı 

 
- 18 4 521 2591 
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 

 
Tanzim Edilen Kapasite Raporları 

 
Temmuz ayında Belge Servisi, Merkez tarafından 
35 adet, Çayırova Temsilciliği tarafından 35 adet, 
Dilovası Temsilciliği tarafından 29 adet, Gebze 
Temsilcilği tarafından 29 adet olmak üzere;  
toplam 128 adet Kapasite Raporu tanzim 
edilmiştir. 
 
   
 
 
 
 
Kapasite Raporları Suret Tasdik İşlemleri  
 
Temmuz ayında Belge Servisi, Merkez tarafından 
320 sayfa, Çayırova  temsilciliği tarafından 408 
sayfa, Dilovası Temsilciliği tarafından 323 sayfa ve 
Gebze Temsilciliği tarafından 320 sayfa olmak 
üzere;  toplam 1.371 sayfa Kapasite Raporu Suret 
Tasdik İşlemleri yapılmıştır. 

 
 
 
 
 
Çeşitli Konularda Tanzim Edilen Ekspertiz Raporları  

 
 
Temmuz ayında Belge Servisi, Merkez 
tarafından 58 adet, Çayırova Temsilciliği 
tarafından 57 adet, Dilovası Temsilciliği 
tarafından 35 adet ve Gebze Temsilciliği 
tarafından 94 adet olmak üzere;  firmaların 
talepleri üzerine çeşitli konularda toplam 244 
adet belge/ekspertiz raporu tanzim edilerek 
ilgililere verilmiştir.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

2019 Temmuz 2020 Haziran 2020 Temmuz

Gebze Temsilciliği 37 37 29

Dilovası Temsilciliği 20 27 29

Çayırova Temsilciliği 24 23 35

Merkez 28 38 35
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Merkez 67 75 58
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 

 
Onaylanan Dolaşım Belgeleri : 
 
Temmuz ayında Belge Servisi tarafından toplam 1.955 adet ATR, EUR1, Form ABC, Form A 
onaylanmış olup, aylık onay miktarları aşağıda sunulmuştur.  
 
 

Belge Çeşidi Ülkeler Onay Sayısı 

ATR Dolaşım  
Belgesi  

AB Ülkelerine yapılan Sanayi ve İşlenmiş Tarım 
Ürünleri ihracatı 

1.015 

Eur1 Dol.  
Sertifikası 

EFTA ülkeleri,  

 Serbest Tic. Anlaşması ülkeleri(STA) 

 AB’ne ihraç edilen işlenmemiş tarım ürünleri 

 AB’ne ihraç edilen AKTC ürünleri 

380 

Form ABC 
(Menşe Şah.) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) dışında kalan 
ülkeler  

519 

Form A 
(Özel Menşe 
Şahadetnamesi) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) kapsamında 
Türkiye’ye taviz tanıyan ülkelere yapılan ihracat   

41 

 TOPLAM 1.955 

 
 
 
 
 
 
*Uluslarararası dış ticarette kullanılan 
Belgelerin boş form satışlarına temmuz 
ayında da devam edilmiştir.  
 
 
 

 

3174

2044 1955

0

1000

2000

3000

4000

2019 Temmuz 2020 Haziran 2020 Temmuz

DOLAŞIM BELGELERİ (Adet)


